
Protokół Nr 83/09
z posiedzenia Zarządu Powiatu w Nidzicy

w dniu 27 maja 2009 r.

W posiedzeniu  uczestniczyli:  Starosta  –  p.  Ludwik  Ekiert,  Wicestarosta  –  p.  Lech 
Brzozowski  członkowie  Zarządu:  p.  Bożena  Grochala,   p.  Edward  Rozmus,  p.  Zenobiusz 
Szczepkowski zgodnie z załączoną listą obecności oraz Skarbnik  Powiatu – p. Renata Mróz, 
Sekretarz  Powiatu  –  p.  Elżbieta  Bieniek,  Kierownik  Wydziału  Oświaty,  Kultury,  Sportu, 
Turystyki  i  Promocji  –  p.  Sławomir  Knapiński,  Inspektor  w  Wydziale  Oświaty,  Kultury, 
Sportu, Turystyki i Promocji – p. Patryk Kozłowski.

Obrady trwały w godzinach: 12  04 – 14  20. Posiedzenie otworzył i prowadził  Starosta 
Nidzicki p. Ludwik Ekiert. 

Przedmiotem obrad było podjęcie uchwał Zarządu Powiatu w sprawie zatwierdzenia 
arkuszy organizacji szkół i placówek oświatowych na rok szkolny 2009/2010.

P. S.  Knapiński  oświadczył,  że  zgodnie z  zaleceniami  Zarządu Pan Starosta  wystosował 
pismo do dyrektorów szkół i placówek oświatowych prowadzonych przez powiat Nidzicki z 
wytycznymi w sprawie sporządzania arkuszy organizacyjnych – pismo z wytycznymi stanowi 
załącznik  do  protokołu.  Dodał,  że  został  zakupiony  program  do  sporządzania  arkuszy 
organizacyjnych i trzeba podkreślić, że program się sprawdza. P. S. Knapiński poinformował 
Zarząd, że żaden z nauczycieli nie zadeklarował przejścia na emeryturę. Oznajmił, że arkusze 
organizacyjne  zostały  dokładnie  przeanalizowane.  Oświadczył,  że  w  Zespole  Szkół 
Zawodowych i  Ogólnokształcących w Nidzicy na rok szkolny 2009/2010 planuje się 34 
oddziały.  W arkuszu wykazane są 2 klasy uzupełniającego liceum ogólnokształcącego dla 
dorosłych, w klasie pierwszej wykazane jest 36 uczniów natomiast w drugiej tylko 4. P. S. 
Knapiński zwrócił uwagę na fakt, że niektóre klasy są małoliczebne np. klasy II ZSZ: jedna 
liczy 16 uczniów a druga 20, w klasach III: jedna klasa liczy 10 uczniów natomiast druga 21. 
Dodał,  że  niektóre klasy można połączyć  na przedmiotach  ogólnych.  Ogółem godzin jest 
1359,8,  nauczycieli  pełnozatrudnionych  49,  godzin  ponadwymiarowych  284,8,  godziny  te 
wahają się od 0 do 16,3 na nauczyciela. W przypadku gdy nauczyciel ma powyżej 9 godzin 
potrzebna  jest  zgoda  kuratora.  Dyrektor  wykazał  75  godzin  wakatu.  Pracowników 
zatrudnionych w administracji i obsłudze jest 21 i 1/5 etatu.
P. B. Grochala  zapytała  czy dyrektor zrobił  coś w celu pozyskania nauczycieli  na wolne 
wakaty.
P. S. Knapiński odparł, że dyrektor zwrócił się do PUP i Kuratorium. Dodał, że jest zapis, że 
dyrektor  by  pozyskać  nauczyciela  przedmiotów  zawodowych  może  zaproponować  mu 
wynagrodzenie nauczyciela dyplomowanego mimo, że posiada stopień stażysty.
Pan  Starosta oświadczył,  że  Zarząd  ustala,  że  trzeba  połączyć  klasy  małoliczebne  na 
przedmiotach  podstawowych.  Zaznaczył,  że  dyrektor  musi  się  postarać  o  nauczyciela 
przedmiotów  zawodowych  a  także  nie  robić  naboru  do  uzupełniającego  liceum 
ogólnokształcącego dla dorosłych.
Następnie p. S. Knapiński oświadczył, że w Zespole Szkół Ogólnokształcących w Nidzicy 
są  dwa  typy  szkół:  gimnazjum i  liceum  ogólnokształcące.  W  roku  szkolnym  2009/2010 
planuje się  4 oddziały gimnazjum i 17 oddziałów liceum ogólnokształcącego. W klasach jest 
odpowiednia liczba uczniów, ogółem godzin jest 874,5, nauczycieli pełnozatrudnionych jest 
36 natomiast  godzin ponadwymiarowych  143,5.  W przypadku godzin ponadwymiarowych 
żaden nauczyciel nie przekracza 9. Zaznaczył, że w arkuszu jest błąd ponieważ wykazany jest 
nauczyciel emerytowany w wymiarze 5 godzin bez wyrażenia zgody Zarządu. 



Pan Starosta odparł, że Zarząd zaleca by dyrektor naniósł poprawkę w arkuszu i wykazał 
wakat w wymiarze 5 godzin.         
P.  S.  Knapiński  oświadczył,  że  w  Zespole  Szkół  Rolniczych  i  Ogólnokształcących  w 
Jagarzewie planuje się 15 oddziałów. Pan Dyrektor wykazał w arkuszu, że planuje 3 oddziały 
technikum agrobiznesu. P. S. Knapiński uważa, że zostaną jednak utworzone tylko 2 klasy o 
profilu technikum agrobiznesu. Zwrócił uwagę na fakt, że klasy gimnazjum są małoliczebne 
jednak tych klas nie można łączyć. Zaznaczył, że problem ten dotyczy też klas pierwszych.
Pan Starosta przypomniał o zaleceniu, że klasy nie mogą liczyć mniej niż 26 uczniów.
P. S. Knapiński odparł, że zostaną połączone klasy pierwsze i czwarte ponieważ te klasy o 
profilu technikum żywienia liczą po 16 uczniów.
P.  B.  Grochala oświadczyła,  że  są  to  klasy  o  takim  samym  profilu  i  nie  powinno  być 
problemu z ich połączeniem.
Następnie  p.  S.  Knapiński oznajmił,  że  ogółem w arkuszu  wykazane  jest  609,5  godzin, 
pełnozatrudnionych jest 26 nauczycieli.  Zaznaczył,  że w arkuszu dyrektor nie wykazał  10 
godzin. Dodał, że na wakacie wyznaczone są wszystkie przedmioty z technikum rolniczego 
zaocznego. Nie zostały przydzielone i najprawdopodobniej nastąpi to we wrześniu w ramach 
godzin ponadwymiarowych.
Pan Starosta oświadczył, że dyrektor musi te godziny wprowadzić do arkusza jak najszybciej 
i przedstawić do zaakceptowania.
P. P. Kozłowski odparł, że związane to może być  z tym, że jeśli zostaną przydzielone te 
godziny to może być sytuacja, że zostanie przekroczona liczba 9 godzin ponadwymiarowych i 
wówczas potrzebna będzie zgoda kuratorium.  
P. S. Knapiński oświadczył, że dyrektor wprowadzi te godziny do arkusza i poinformował 
Zarząd, że p. M. Jabłonowska zrezygnowała z funkcji wicedyrektora w ZSRiO w Jagarzewie i 
dyrektor przedstawi Zarządowi kandydatury na to stanowisko.  
Następnie p. S. Knapiński oznajmił, że w Specjalnym Ośrodku Szkolno-Wychowawczym 
w Nidzicy planuje się 10 oddziałów, uczniów będzie 69, ogółem godzin 406,9, nauczycieli 
pełnozatrudnionych jest 19 natomiast godzin ponadwymiarowych 55,9. W arkuszu wykazane 
są wakaty w wymiarze 13 godzin: 3 godziny biologii i 10 godzin psycholog. 
P. S. Knapiński oświadczył, że w Centrum Kształcenia Praktycznego znajdują się w części 
2 oddziały ZSZiO, 2 oddziały ZSRiO, 4 oddziały SOSW i 5 oddziałów w ramach kursów. 
Godzin ogółem jest  325,6, nauczycieli  pełnozatrudnionych 12, godzin ponadwymiarowych 
77,2.  Nikt  nie  przekracza  9 godzin.  P.  S.  Knapiński  dodał,  że  jeden z  nauczycieli  ciężko 
choruje  i  najprawdopodobniej  pójdzie  na  chorobowe  i  dyrektor  musi  postarać  się  o 
nauczyciela przedmiotów zawodowych. Na wakacie jest 26 godzin.
Pan Starosta zapytał o ogólną sytuację CKP.
P. S. Knapiński odparł, że wszystko zmierza w dobrym kierunku. Następnie poinformował, 
że  Poradnia  Psychologiczno  –  Pedagogiczna  w  Nidzicy  swoim  zakresem  działania 
obejmuje: przedszkola, szkoły podstawowe, gimnazja, szkoły ponadgimnazjalne, OREW oraz 
dzieci do 6 r.ż. W Poradni zatrudnionych jest  3 pedadgogów, 2 psychologów, logopeda i 
oligofrenopedagog – doradca zawodowy.  P. S. Knapiński podkreślił,  że w Poradni można 
wykonać wszystkie badania poza badaniami dla osób niedowidzących oraz niewidzących.    
P. S. Knapiński oświadczył,  że w związku z tym, że ustawowo do końca m-ca maja muszą 
być  zatwierdzone  arkusze  organizacyjne  zostały przygotowane  uchwały  Zarządu  Powiatu. 
Zaznaczył, że w uchwałach jest zapis, że arkusze zatwierdzone są warunkowo i dyrektorzy 
otrzymają  pisma  z  uwagami  (ustaleniami)  Zarządu,  które  będą  musieli  uwzględnić  w 
arkuszach.
Pan Wicestarosta podkreślił,  że kuratorium już nie opiniuje arkuszy.  Zaznaczył,  że może 
warto  byłoby  przedstawić  te  arkusze  organizacyjne  na  posiedzeniach  komisji  stałych 
ponieważ oświata stanowi ok. 75%  budżetu powiatu. Dodał, że porównując lata poprzednie 
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gdy  w  2008  roku  w  stosunku  roku  2007  ubyło  182  uczniów  a  subwencja  nie  została 
zmniejszona a w roku bieżącym otrzymaliśmy środków na oświatę mniej o ok. 800.000zł przy 
utracie 57 uczniów. 
P.  S.  Knapiński odparł,  że  w  m-cu  październiku  otrzymujemy  informację  o  wysokości 
subwencji i jest to subwencja wstępna, która jest naliczana na podstawie danych z ubiegłego 
roku tzn. jeśli informacja dociera w październiku 2008r. to jest naliczana na podstawie danych 
z m-ca września 2007r.
P.  B.  Grochala zwróciła  uwagę na  fakt,  że  arkusze  są  sporządzane  w m-cu maju  a  we 
wrześniu może okazać się, że sytuacja wygląda inaczej.
P. S. Knapiński odparł, że jest to związane z tym, że do 31 maja jest ruch kadrowy. 
Głosowanie  w  sprawie  warunkowego  zatwierdzenia  arkuszy  organizacji  szkół  i 
placówek oświatowych na rok szkolny 2009/2010 zgodnie z ustaleniami Zarządu: „za” – 
4, „przeciw” – 1.
Następnie  Pan  Starosta poinformował  Zarząd,  że  przedstawiciele  OHP  w  Olsztynie  są 
zadowoleni  z  działalności  „naszego”  OHP  i  zamierzają  utworzyć  w  Nidzicy  (w  ramach 
projektu z Europejskiego Funduszu Społecznego) Punkt Konsultacyjny Pośrednictwa Pracy 
oraz Młodzieżowe Centrum Kariery. 
Zarząd przyjął do wiadomości.
P. S. Knapiński oświadczył, że do ZSO zwrócił się z prośbą p. …………….. o wyrażenie 
zgody  na  wydzierżawienie  ok.  12m2 gruntu  w  obrębie  sali  gimnastycznej  na  działalność 
gastronomiczną.  Dzierżawa  tego  terenu  nie  będzie   kolidować  z  realizacją  zadań 
edukacyjnych szkoły, za dzierżawę proponuje opłatę w wys. 100zł miesięcznie.
Zarząd nie wyraził zgody.
P. R. Mróz przypomniała sprawę Międzyzakładowej Organizacji Związkowej Pracowników 
Oświaty NSZZ Solidarność odnośnie podwyżek wynagrodzeń dla pracowników administracji 
i  obsługi  szkół  od  1  stycznia  2009r.  o  planowany  wskaźnik  3,9%.  Dodała,  że  wyniknął 
problem odnośnie regulaminów wynagrodzeń.
P. S. Knapiński odparł, że regulaminy obowiązują do 30 czerwca.
Zarząd wyraził zgodę pod warunkiem wydania pozytywnej opinii wydanej przez radcę 
prawnego.

Na tym zamknięto obrady i zakończono protokół.

Protokołowała:
Anna Kalinowska

Przewodniczący Zarządu
/-/ Ludwik Ekiert

Z-ca Przewodniczącego Zarządu
/-/ Lech Brzozowski

Członek Zarządu 
/-/ Bożena Grochala

Członek Zarządu 
/-/ Edward Rozmus
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Członek Zarządu 
/-/ Zenobiusz Szczepkowski
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